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Protokół  Nr 12-2/2025 

z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka RMG, 

które odbyło się w dniu  28 stycznia 2025 r. o godz. 16:00 

w sali  nr 003 Nowego Ratusza w Gdańsku 

przy ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

W posiedzeniu uczestniczyło ośmiu członków Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia 

i Praw Człowieka. Obecni: według załączonych list obecności,  

które stanowią załączniki nr 1 (lista członków Komisji) i nr 2 (lista gości)  

do protokołu. 

 

Pani Marta Magott Wiceprzewodnicząca  Komisji otworzyła posiedzenie komisji. 

Przywitała radnych, gości. Poinformowała, że wpłynął jeszcze druk 229 do 

zaopiniowania. Spytała radnych czy ten projekt  może wejść jako pkt pierwszy                     

w dzisiejszym posiedzeniu. To projekt w sprawie wyodrębnienia na rok 2026 

środków finansowych na działalność statutową jednostek pomocniczych.  

Spytała czy wszyscy są za tym aby przyjąć nowy porządek posiedzenia:  

został przyjęty 6 głosami „za” jednogłośnie (podczas głosowania nieobecni                          

3 radni).                          

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wyodrębnienia na rok 2026 środków finansowych na działalność statutową 

jednostek pomocniczych – druk 229.  

Przedstawia Pan Paweł Kordowski -  kierownik w Biurze ds. Rad Dzielnic                                      

i Współpracy z Mieszkańcami  
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2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę                          

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2025 rok – druk nr 212 - 

w zakresie działania Komisji.  

           Przedstawia Pani Agnieszka Trojanowska Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta  

           i Podatków.       

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Gdańska - druk nr 213 - w zakresie działania Komisji.  

             Przedstawia Pani Agnieszka Trojanowska Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta  

           i Podatków. 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia do 

realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 

użytecznych na 2025 rok w mieście Gdańsku – druk nr 211 – w zakresie 

działania Komisji.  

            Przedstawia Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału  

            Rozwoju Społecznego. 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

ustanowienia nagrody Rady Miasta Gdańska za zasługi dla gdańskich 

seniorów oraz nagrody Rady Miasta Gdańska za zasługi dla gdańskiej 

młodzieży – druk nr 210 - w zakresie działania Komisji.  

            Przedstawia Pan Cezary Śpiewak – Dowbór – Przewodniczący Klubu    

            Radnych Koalicji Obywatelskiej.                         

6. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącego nabycia 

nieruchomości obejmującej lokal mieszkalny przy ul. Garncarskiej w 

Gdańsku poprzez zamianę na dwa inne lokale mieszkalne (pismo WS-

II.6840.66.2024.KP.5163759).  

           Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu  
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7. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącego zawarcia 

umowy najmu socjalnego lokalu mieszkalnego na czas oznaczony przy ulicy 

Lelewela w Gdańsku (pismo nr WM-II.7123.413.2024.AL).  

              Przedstawia: Pan Janusz Leman Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa.  

8. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącego zawarcia 

umowy najmu lokalu mieszkalnego na czas nieoznaczony przy ulicy 

Ornitologów w Gdańsku (pismo nr WM-II.7123.149.2024.AH).  

             Przedstawia: Pan Janusz Leman Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa.  

9. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącego zawarcia 

umowy najmu lokalu mieszkalnego na czas nieoznaczony przy ulicy Falck 

Polonusa w Gdańsku (pismo nr WM-II.7123.395.2024.PM).  

              Przedstawia: Pan Janusz Leman Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa.  

10. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącego zawarcia 

umowy najmu lokalu mieszkalnego na czas oznaczony przy ulicy Pomorskiej 

w Gdańsku (pismo nr WM-II.7123.338.2024.ET).  

            Przedstawia: Pan Janusz Leman Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa.  

11. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia                    

i Praw Człowieka za okres 01.05.2024r. – 31.12.2024r.  

12. Przyjęcie terminarza posiedzeń oraz planu pracy Komisji na 2025 rok.      

13.  Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

1. Druk 229 – w sprawie wyodrębnienia na rok 2026 środków finansowych na 

działalność statutową jednostek pomocniczych. 

 

Druk nr 229 stanowi załącznik do protokołu z XII sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 30 

stycznia 2025 roku. 

PAWEŁ KORDOWSKI – kierownik w Biurze ds. Rad Dzielnic i Współpracy                           

z Mieszkańcami  

Przedstawił projekt uchwały wraz z załączonym uzasadnieniem.  
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Radna MARTA MAGOTT  

Spytała czy są jakieś pytania.  

 

Radna JOLANTA BANACH  

 Spytała, czy rozważane było pismo forum rad dzielnic w wnioskiem o bardziej 

efektywne podniesienie kwoty bazowej, bo były pisma w tej sprawie.   

 

PAWEŁ KORDOWSKI – kierownik w Biurze ds. Rad Dzielnic i Współpracy                           

z Mieszkańcami  

Odparł, że wie, że takie rozmowy były prowadzone, być może takie środki                             

w przyszłości zostaną zwiększone. Były robione symulacje dla różnych stawek, 

podwyżka o 20-25, 30% oraz 16 zł. Dodał, że jeżeli by była podwyżka o 30%, to jest 

już 7 mln,  przy 16 zł to jest 7 mln 200. Na bieżący rok jest to kwota 5 mln 396 tys., 

z uwagi na to, że w wyborach była bardzo niska frekwencja w niektórych 

dzielnicach.  

 

Radna TERESA WASILEWSKA  

Spytała, czy te 7 mln to jest na działalność rad dzielnic.  

 

PAWEŁ KORDOWSKI – kierownik w Biurze ds. Rad Dzielnic i Współpracy                           

z Mieszkańcami  

Odparł, że tak, to jest na działalność statutową.  

 

Radna TERESA WASILEWSKA  

Powiedziała, że nie jesteśmy aż trak majętni i zaproponowała żeby aż tak się nie 

rozpędzać.  

 

Radny ANDRZEJ KOWALCZYS  
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Dodał, że brakuje mu dyskusji, na co te środki są wydatkowane. A nie, że był 

świadkiem wydatków „z rozpędu’, rady dzielnicy musiały wydać te pieniądze, które 

były w budżecie. Dodał, że dzisiaj zagłosuje za a przy najbliższej nadarzającej się 

okazji proponuje dyskusję nt. wydatkowania.  

 

PAWEŁ KORDOWSKI – kierownik w Biurze ds. Rad Dzielnic i Współpracy                           

z Mieszkańcami  

Powiedział, że zgadza się ze zdaniem radnego. Powinno się jako urząd i radni 

miasta usiąść i kompleksowo przedyskutować funkcjonowanie jednostek 

pomocniczych w mieście. I podejść czy do zmiany statutów, czy uchylenia statutów, 

które są, podjęcia nowych, bo niektóre zapisy w statucie, mimo, że weszły w życie 

w lipcu ubiegłego roku, są nieadekwatne do rzeczywistości. W tej dyskusji można 

by usiąść i taka dyskusję przeprowadzić.  

 

Radna JOLANTA BANACH  

Dodała, że milion w sześciomiliardowym budżecie jest naprawdę sumą, którą da 

się wygospodarować. Dodała, że potrafi wskazać parę pozycji, których realizacje 

można odłożyć w czasie realizacji. Powiedziała też, że nie zgadza się, że rady 

dzielnic wydają środki z jakąś przesadną pompą, bo one pełnią tez funkcję 

integracyjną, po prostu mieszkańcy wyznaczają, czym są zainteresowani. Po 

trzecie, Poznań ma o wiele wyższe stawki bazowe i ma wyższą frekwencję. Czyli 

trzeba sobie zadać pytanie, co jest przyczyną słabego zainteresowania wyborami 

rad dzielnic. Np. cały zarząd na Kokoszkach, który ustąpił, nie kandydował 

ponownie. Powodem były opóźnienia inwestycyjne, nawet w małych 

przedsięwzięciach inwestycyjnych powodowały, że czuły się niewiarygodnie, czuły 

z tego powodu frustrację. I to jest rzeczywiście droga do dyskusji. Można by 

zaprosić na komisję rady dzielnic.  
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Radna  AGNIESZKA OWCZARCZAK  

Powiedziała, że to jest przede wszystkim temat dla komisji Bezpieczeństwa, 

Handlu i Współpracy z Mieszkańcami. Ona ma wpisane rady dzielnic w swoich 

kompetencjach, pewnie powinna się ona zastanowić nad tymi statutami.  

 

Radny PIOTR GIERSZEWSKI  

Powiedział, że idzie w tym kierunku, żeby tym razem zagłosować za, natomiast że 

faktycznie sztucznie podnoszona jest teraz frekwencja, bo prawdopodobnie gdyby 

w tych wyborach do rad dzielnic w każdej dzielnicy było o 5% więcej, to te milion zł 

tym bonusem by się dało. Pytanie, po co nam tamte widełki. Bo jeżeli się pewne 

zasady gry ustala, jeżeli ktoś ich nie wypełnia, to nie dostaje 200 tys., tylko dostaje 

150, bo frekwencja była 8%. I to jest konsekwencja, że idzie co 15 czy co 16 

mieszkaniec samorządowych tych najniższego szczebla. Z punktu widzenia 

wychowawczego dwója. Główne założenie, żeby nie powiedzieć jedyne, 

mobilizujące frekwencję, teraz jako radni, wyrzucamy do kosza. Druga sprawa, 

zgadza się w tej kwestii z radną Jolantą, ilość pieniędzy, która na funkcjonowanie 

rad dzielnic w porównaniu z tymi dużymi miastami, oczywiście dużo większymi, ale 

proporcjonalnie, na jednego mieszkańca tam idą ogromnie dużo większe 

pieniądze niż tutaj w Gdańsku, czyli trzeba wybrać jakąś zasadę dalszego 

funkcjonowania. Po trzecie, trzy lata temu, jak były wprowadzane jakieś zmiany, 

na sesji zabrał głos i pił do stworzonej u nas podkomisji ds. rad dzielnic. Że cieszy 

się, że ta komisja funkcjonuje, nie dość, że się przygotuje do tych reform, to też                  

i się przygotuje do tego, że min. będzie lepsza frekwencja, że będzie jakiś sygnał, 

żeby było lepiej. Doszło do pewnych zmian, te zmiany okazały się na gorsze, bo 

wyszło to, co wyszło. Natomiast nie dawanie możliwości tych pieniędzy teraz i 

zaznaczenie, że będzie egzekucja i sprawdzenie kwot wydawania, one są 

oczywiście zgodnie z prawem wydawane, natomiast jeżeli zobaczy się, że w co 

drugiej radzie dzielnicy dziesiątki tysięcy zł idą na przysłowiowe świąteczne rauty, 
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bo trzeba pieniądze wydać. Dodał, że zastanawia się więc, czy ta integracja ma 

polegać  na tym godzinnym wspólnym obiedzie w najdroższej restauracji w danej 

dzielnicy. Nigdy nie było zrobione podsumowanie, także jeżeli ten milion zł będzie 

ekstra dzisiaj „datkiem”, który spowoduje że rzeczywiście zacznie się realnie 

rozmawiać z koleżankami i kolegami z rad dzielnic, którzy chociażby w tym roku 

weszli do rady miasta, to jest jak najbardziej za.  

 

Radna TERESA WASILEWSKA  

Stwierdziła, że parę lat temu zostały w „wybuchowy” sposób podniesione stawki            

w radach dzielnic, a ani aktywność nie wzrosła ani efektywność nie wzrosła. 

Zachęcałaby, żeby pójść w stronę wolontariatu.  

 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu, które 

przebiegło w następujący sposób: 0 za, 0 przeciw, 6 wstrzymało się (1 radna nie 

wzięła udziału w głosowaniu) 

 

opinia nr 12-1/70-5/2025 – stanowi załącznik nr 3 do protokołu  

 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę                          

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2025 rok – druk nr 212 - 

w zakresie działania Komisji.  

 

Druk nr 212 stanowi załącznik do protokołu z XII sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 30 

stycznia 2025 roku. 

 

AGNIESZKA TROJANOWSKA – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
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Radny PIOTR GIERSZEWSKI  

Spytał, jest jedna pozycja i do wyboru, pieniądze przerzucić na most Siennicki,                       

z którego korzysta przynajmniej 20 tys. mieszkańców ale zabrać z bardzo istotnej 

inwestycji, która jest na Powstańców Warszawskich i Bema, prawdopodobnie 

budowa tego ronda. Spytał, czy w ramach tej inwestycji skorzystano coś z tej tzw. 

umowy „16tkowej” , jeśli chodzi o deweloperów.  

 

WOJCIECH KRUCZKOWSKI – Kierownik w Wydziale Projektów Inwestycyjnych 

Wspomniał o sytuacji na Moście Siennickim, osuwających się przyczółkach, z racji 

tego, że groził katastrofą budowlaną, został zamknięty w trybie awaryjnym. 

Zaistniała konieczność przesunięcia środków z limitów w latach późniejszych, więc 

te środki zostały nie zabrane a przesunięte. Jeśli chodzi o przebudowę 

skrzyżowania ulicy Powstańców Warszawskich, to tutaj zostało pomniejszone o 4 

mln zł w 2025 natomiast środki te oddaje się w 2026r. Jeśli chodzi o rewaloryzację 

ulic głównego miasta, to pomniejszenie poszło o kwotę 7 mln w roku 2025 i 2026, 

czyli trzy i cztery, a oddawane są te środki w roku 2027 min. na Grząską. Jeśli chodzi 

o rozwój sieci buspasów, jest to projekt „pepowski”, czyli realizowany ze środków 

Unii Europejskiej i tutaj pomniejsza się o 2 mln w roku 2025, 15 mln w roku 2026                                     

i 6 mln w roku 2027 ale rekompensuje się kwotą 23 mln w roku 2029, bo do tego 

czasu trzeba rozliczyć projekt unijny.  

 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu, które 

przebiegło w następujący sposób: 6 za, 0 przeciw, 2 wstrzymało się. 

 

opinia nr 12-1/68-3/2025 – stanowi załącznik nr 4 do protokołu  
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3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Gdańska - druk nr 213 - w zakresie działania Komisji.  

 

Druk nr 213 stanowi załącznik do protokołu z XII sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 30 

stycznia 2025 roku. 

 

AGNIESZKA TROJANOWSKA – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu, które 

przebiegło w następujący sposób: 6 za, 0 przeciw, 2 wstrzymało się. 

 

opinia nr 12-1/69-4/2025 – stanowi załącznik nr 5 do protokołu  

 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia do 

realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 

użytecznych na 2025 rok w mieście Gdańsku – druk nr 211 – w zakresie 

działania Komisji.  

 

Druk nr 211 stanowi załącznik do protokołu z XII sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 30 

stycznia 2025 roku. 

 

DAMIAN AWIERUSZKO Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna MARTA MAGOTT 

Spytała, jakie jest wynagrodzenie za godzinę.  
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DAMIAN AWIERUSZKO Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

Odpowiedział, że jest to 12,20 brutto za godzinę. Dodał, że ta kwota jest 

rewaloryzowana co roku. A sam program jest bardzo wiekowy z punktu widzenia 

polityki społecznej, kiedyś mógł być atrakcyjny, ale czasy się zmieniły, są lepsze 

możliwości.  

 

Radna MARTA MAGOTT 

Powiedziała,  ze jeśli czasy się zmieniły, są lepsze możliwości, co stoi na 

przeszkodzie, żeby ten program unowocześnić.  

 

DAMIAN AWIERUSZKO Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

Odparł, że to jest ogólnopaństwowe.  

 

Radna JOLANTA BANACH  

Wspomniała, że jest bardzo dużo anachronicznych przepisów, cały model pomocy 

społecznej jest anachroniczny, do przebudowy.  

Dodała, że mniema, że moprowscy prawnicy jakby uznają, że jest dopuszczalne 

rozporządzeniem cedowanie na zarządzenie prezydenta, jeśli chodzi o ten 

harmonogram, liczby, rodzaju, miejsc. Dlatego, że w rozporządzeniu te dane 

powinny się znaleźć w planie, nie w zarządzeniu, tylko w planie. Mówi o tym 

dlatego, że w tych pracach społecznie użytecznie nieraz się coś zadzieje, bo taki 

jest rodzaj pracownika i jak się zadzieje, żeby rada miasta nie miała tych prawnych 

kłopotów, że w planie nie ma przypisanych do określonych podmiotów, 

określonych rodzajów i określonych stanowisk i określonej liczby. Bo to jest bardzo 

ogólnie.  

 

DAMIAN AWIERUSZKO Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
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Odpowiedział, że taka formuła została wypracowana już dawno i nikt się nie 

czepiał. Dodatkowo, radcy się w międzyczasie zmieniali i kolejny weryfikował.  

 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu, które 

przebiegło w następujący sposób: 8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

 

opinia nr 12-1/67-2/2025 – stanowi załącznik nr 6 do protokołu  

 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

ustanowienia nagrody Rady Miasta Gdańska za zasługi dla gdańskich                      

seniorów oraz nagrody Rady Miasta Gdańska za zasługi dla gdańskiej 

młodzieży – druk nr 210 - w zakresie działania Komisji.  

 

Druk nr 210 stanowi załącznik do protokołu z XII sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 30 

stycznia 2025 roku. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK Radna Miasta Gdańska  

Zreferowała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna JOLANTA BANACH  

Chciała dopytać, bo w którymś z paragrafów jest mowa o tym, że ani rada seniorów 

ani młodzieżowa rada ani rada miasta nie są związane wnioskami spływającymi od 

innych podmiotów, organizacji itd. Ale czy to znaczy, że one są czymś w rodzaju 

skrzynki przekazującej? Czy mają prawo selekcji? Jeśli tak, to trzeba to 

doprecyzować.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK Radna Miasta Gdańska  
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Odpowiedziała, że to jest w ten sposób, że kapitułę, która decyduje o tym, kto 

dostanie te nagrody tworzą przewodniczący Rady Miasta Gdańska, 

przewodniczący Gdańskiej Rady Seniorów, przewodniczący Młodzieżowej Rady 

Miasta Gdańska i przedstawiciel prezydenta, czyli cztery osoby, które finalnie 

decydują, kto faktycznie tę nagrodę dostanie. Natomiast Gdańska Rada Seniorów 

i Młodzieżowa Rada Miasta mogą być przekaźnikiem tych rad, jeżeli zdecydują, że 

chcą, ale nie muszą, mogą podjąć uchwałę i tak się zdarzało, czasami było tak, że 

np. Młodzieżowa Rada Miasta Gdańska uznawała, że wszystkie złożone do 

Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska osoby zasługują na taką nagrodę                                         

i podejmowały uchwałę, przekazywała wszystkie te osoby dalej, nie wskazując kto 

zdaniem Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska jest najlepszą z tych kandydatur. 

Natomiast wnioski mogą być składane również  

 

Radna JOLANTA BANACH  

Dodała, że jak uznała, że niektórych wniosków nie przekazuje, to nie przekazuje.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK Radna Miasta Gdańska  

Powiedziała, że musiała podjąć uchwałę.  

 

Radna JOLANTA BANACH  

Powiedziała, że to powinno na przyszłość być doprecyzowane w tej uchwale, bo na 

razie nikt się nie odwołał, ale jakby się ktoś odwołał, to nie ma uregulowanego 

trybu selekcjonowania wniosków przez MRMG, przez radę seniorów i przez 

radnych. Czyli nie jest napisane, że każdy z tych podmiotów może podjąć uchwałą 

decyzję o tym, jakie wnioski przekazuje, jakie nie.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK Radna Miasta Gdańska  
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Odpowiedziała, że to jeszcze przemyśli, ale na razie proponuje w takiej formie, jak 

jest tutaj.  

 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu, które 

przebiegło w następujący sposób: 8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

 

opinia nr 12-1/66-1/2025 – stanowi załącznik nr 7 do protokołu  

 

6. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącego nabycia 

nieruchomości obejmującej lokal mieszkalny przy ul. Garncarskiej w 

Gdańsku poprzez zamianę na dwa inne lokale mieszkalne (pismo WS-

II.6840.66.2024.KP.5163759).  

 

Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu  

 

ROLAND DUDZIUK Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu  

Zreferował wniosek.  

 

Radna MARTA MAGOTT poddała pod głosowanie:  

 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem wniosku, które 

przebiegło w następujący sposób: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

 

opinia nr 12-1/75-10/2025 – stanowi załącznik nr 8 do protokołu  

 

7. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącego zawarcia 

umowy najmu socjalnego lokalu mieszkalnego na czas oznaczony przy ulicy 

Lelewela w Gdańsku (pismo nr WM-II.7123.413.2024.AL).  
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Wniosek stanowi załącznik nr 9 do protokołu  

 

JANUSZ LEMAN Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa  

Zreferował wniosek.  

 

Radna MARTA MAGOTT poddała pod głosowanie:  

 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem wniosku, które 

przebiegło w następujący sposób: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

 

opinia nr 12-1/71-6/2025 – stanowi załącznik nr 10 do protokołu  

 

8. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącego zawarcia 

umowy najmu lokalu mieszkalnego na czas nieoznaczony przy ulicy 

Ornitologów w Gdańsku (pismo nr WM-II.7123.149.2024.AH).  

 

Wniosek stanowi załącznik nr 11 do protokołu  

 

JANUSZ LEMAN Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa  

Zreferował wniosek.  

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Poddała wniosek pod głosowanie:  

 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem wniosku, które 

przebiegło w następujący sposób: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

 

opinia nr 12-1/72-7/2025 – stanowi załącznik nr 12 do protokołu  
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9. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącego zawarcia 

umowy najmu lokalu mieszkalnego na czas nieoznaczony przy ulicy Falck 

Polonusa w Gdańsku (pismo nr WM-II.7123.395.2024.PM).  

 

Wniosek stanowi załącznik nr 13 do protokołu  

 

JANUSZ LEMAN Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa  

Zreferował wniosek.  

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Poddała wniosek pod głosowanie:  

 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem wniosku, które 

przebiegło w następujący sposób: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

 

opinia nr 12-1/73-8/2025 – stanowi załącznik nr 14 do protokołu  

 

10. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącego zawarcia 

umowy najmu lokalu mieszkalnego na czas oznaczony przy ulicy Pomorskiej 

w Gdańsku (pismo nr WM-II.7123.338.2024.ET).  

 

Wniosek stanowi załącznik nr 15 do protokołu  

 

JANUSZ LEMAN Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa  

Zreferował wniosek.  
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Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem wniosku, które 

przebiegło w następujący sposób: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

 

opinia nr 12-1/74-9/2025 – stanowi załącznik nr 16 do protokołu  

 

11. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia                                               

i Praw Człowieka za okres 01.05.2024r. – 31.12.2024r.  

 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprawozdania, które przebiegło                       

w następujący sposób: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 17 do protokołu  

 

12. Przyjęcie terminarza posiedzeń oraz planu pracy Komisji na 2025 rok.      

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Opowiedziała w skrócie, co przewiduje w pracach komisji na bieżący rok. 

Zaproponowała 4 komisje wyjazdowe w roku 2025, 1 na kwartał, czyli w marcu, 

czerwcu, wrześniu i grudniu. Propozycje lokalizacji: MOPR – od tego zaczniemy, 

centrum Dolna Brama – to jest bardzo ważne miejsce, fajne, jeśli chodzi                                     

o seniorów, różne takie społeczne, wszystko. Dalej, Pogotowie Opiekuńcze na 

Sobieskiego, Schronisko dla Osób w Kryzysie Bezdomności i tu jest wyjazd albo do 

Przegaliny  albo Brata Alberta.  

 

Radna MARTA MAGOTT  

Zaproponowała miejsce – Solidarność codziennie w ECS.  

 

Radna TERESA WASILEWSKA  
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Wspomniała o stowarzyszeniu niewidomych, gdzie wkładając specjalne okulary, 

można poczuć się, jak osoba niewidoma.  

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Powiedziała, że by zaprosiła stowarzyszenie niewidomych na komisję.  

 

Radna JOLANTA BANACH  

Wspomniała o jaskrawym oznakowaniu krawężników dla tzw. szczątkowców, które 

jest praktykowane np. w Holandii, a u nas go nie ma.   

 

Radna TERESA WASILEWSKA  

Powiedziała o rozrzucanych wszędzie hulajnogach.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  

Dodała, że jeśli będzie komisja wyjazdowa w czerwcu, to trzeba zwrócić uwagę czy 

posiedzenie komisji w czerwcu nie jest posiedzeniem na którym jest raport                                 

o stanie miasta i absolutorium budżetu. Wtedy trochę bez sensu jest jechać na 

komisję gdzieś, gdzie nie będzie czasu o tym porozmawiać.  

 

Radna JOLANTA BANACH  

Poinformowała komisję, że apropos rzucania hulajnóg, że wspólnie z radą 

seniorów rozpoczęliśmy starania żeby ZTM  w akcji edukacyjnej, którą prowadzi, 

również wprowadził te treści ustępowania miejsc dla osób niepełnosprawnych, 

uważności na osoby o ograniczonej mobilności.  

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Poprosiła o przysyłanie mailem swoich propozycji komisji wyjazdowych czy innych 

pomysłów, tak jest po prostu łatwiej.  
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Wspomniała, że chciałaby aby na jednym posiedzeniu zaprosić prezydium 

Gdańskiej rady Seniorów żeby porozmawiać, żeby przedstawili, jakie mają 

wyzwania, projekty, problemy, czym się zajmują. Potem żeby zaprosić 

Młodzieżową Radę Miasta, żeby dowiedzieć się, jaką rolę pełni, jak oni odnajdują 

się w szkołach, z czym uczeń liceum może pójść do radnego rady miasta, w jaki 

sposób jest on w stanie pomóc w czymkolwiek, czy po prostu nie ma i pełni tylko 

rolę reprezentacyjną. Powiedziała, że chciałaby więcej takiej pracy u podstaw. 

Przemoc w rodzinie to temat od prezydent Chabior, będą wyniki badań i analiza. 

Była już na ten temat jedna komisja, ale teraz przychodzi moment kiedy są 

zbierane wyniki, jest robiona analiza. Gdański Program Mieszkalnictwa 

Społecznego, to również jest temat, którym powinniśmy zająć się na komisji i nie 

tylko na zasadzie jak jest źle albo dobrze, ale również o projektach i pomysłach na 

przyszłość. Mieszkalnictwo komunalne, czyli wyzwania, deficyty, programy.  

Rzecznik praw ucznia – pani Katarzyna Gęba,  warto byłoby zaprosić panią, żeby 

opowiedziała, na czym jej rola polega. Następnie – analiza dostępności                                       

i zaspokajania usług opiekuńczych  – w domu i placówkach pomocy społecznej 

różnego typu – to temat od pani radnej Jolanty Banach. Podobno ma być coś 

wypracowane. Mają tam być też nowe regulacje, pojawiła się też kwestia zrobienia 

swojego projektu komisyjnego, spytała członków komisji co myślą na ten temat .  

 

Radna JOLANTA BANACH  

Powiedziała, że wysłała wyliczenia dotyczące tempa opłat za usługi opiekuńcze. 

Rzecz leży w tym, że niestety rząd poprzedni i obecny go nie zmienił, wliczył do 

dochodu od którego zależą opłaty za usługi opiekuńcze tzw. świadczenie 

wspierające. I wliczyli dla tych najbardziej niepełnosprawnych, co powoduje, że jak 

się doda, i te wyliczenia zrobiła, to świadczenie najniższe wspierające do 

najwyższego, do najniższej emerytury i renty, to wzrosty wynoszą od 280 % opłaty 

za usługi opiekuńcze do 1000%. Dodała, że była u pani prezydent Chabior i pani 
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Agnieszki Chomiuk i uznały, że można zmniejszyć procent odpłatności za godzinę 

wraz ze wzrostem dochodu  co pozwoli złagodzić to absurdalne tempo opłat. 

Dodała, że proporcja między dochodem a opłatami jest absurdalna. A jeśli komisja 

podejmie w tej sprawie stanowisko, jak K. Kultury, to będzie to ułatwienie, 

zwłaszcza finansowe dla pani prezydent Chabior i pani Agnieszki Chomiuk.  

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Powiedziała, że wie, że ma być wypracowane wspólne stanowisko, że będzie jakaś 

tam kwota narzucona.   

 

Radna JOLANTA BANACH  

Dodała, że w tej sprawie interweniuje rzecznik praw obywatelskich. Sprawa ma 

taką wagę w całej Polsce, że zainterweniował RPO. Poprosiła o podjęcie 

stanowiska.   

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Wspomniała, że jest jeszcze pkt dot. schroniska dla zwierząt Promyk, ponieważ 

dostała bardzo niepokojący mail. Tam jest teraz konkurs na dyrektora i też 

chciałaby  albo tam pojechać albo tu zaprosić, ale nie na zasadzie jak jest dobrze 

w Promyku, bo już taka prezentacja była.  

Inna kwestia, ponieważ miasto Gdańsk jest miastem NGOsów,  wiadomo, że 

organizacje pozarządowe wykonują multum rzeczy, choćby z obszarów, którymi 

zajmuje się komisja, chciałaby trochę o tych NGOsach trochę porozmawiać. 

Przedstawi to albo pani prezydent albo ktoś z WRS, czy ktoś z NGOsów, chodzi                   

o przybliżenie roli NGOSów w mieście Gdańsku, czyli zakres świadczonych usług.   

 

Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 

Zaproponował, aby połączyć to z wizytą w Centrum Dolna Brama.  
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Radna TERESA WASILEWSKA   

Chodzi tez o to żeby zobaczyć jak to działa na żywo, czy środki, które przekazujemy, 

są dobrze wykorzystywane.  

 

Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 

Powiedział, że ustawowo są kontrole wydatkowania tych środków. W każdym 

wydziale, gdzie jest merytorycznie opieka nad tymi grantami, są pracownicy do 

kontroli.  

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem terminarza posiedzeń oraz planu 

pracy Komisji na 2025 ro, które przebiegło w następujący sposób: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 

 

Terminarz oraz plan pracy komisji  stanowi załącznik nr 18 do protokołu  

 

13. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Radna JOLANTA BANACH  

Podała przykład, że organizacje np. dostają zadania zlecone w określonych 

branżach – kultura, sport, pomoc społeczna i np. usługi opiekuńcze w domu albo 

ośrodki wsparcia dzienne albo niektóre DPSy prowadzą NGOsy i dostają na to, jako 

zadanie zlecone dotacje. I to jest tak skrupulatnie rozliczane, przecież nad 

standardami usług opiekuńczych, wydawaniem środków, godziny, koszty 

opiekunki, sprawy administracyjne, to, czy kupują te NGOSy jednorazowe 

rękawiczki, inne niezbędne rzeczy, to właśnie Chomiuk i MOPR, ich ten wydział 

usług opiekuńczych. I naprawdę robią to z należytą starannością.  Ale to jest 

podobnie w innych wydziałach i to Andrzej miał na myśli, np. w kulturze, sporcie. 

To są różne obszary. A co zasadności spotkania z NGOsami, rada miasta przyjmuje 
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wieloletni program współpracy z NGOsami, ten program jest ewaluowany i same 

nasze służby miejskie wskazują, co jest ważne dla NGOsów i co może być barierą 

dla wykonywania zadań zleconych czy powierzonych ze strony miasta, to są 

kwestie siedzib, dostęp do lokalizacji, wykonywania działań, umowy, długość tych 

umów i środki na obsługę administracyjną. I o tym warto porozmawiać.  

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Wskazała, że warto porozmawiać też w ramach tworzonej ustawy o asystenturze 

osób z niepełnosprawnościami, bo z tego, co wie, ma to być również zlecane 

NGOsom, więc osoby pracujące tam mają się też tym zajmować. Warto byłoby się 

też ich zapytać, jak oni to widzą, tak samo ustawa o bonie senioralnym, też chyba 

NGOsy będą w to zaangażowane. Więc wydaje się, że spektrum zainteresowania 

NGOSów jest bardzo szerokie. Prezydent Chabior mogłaby wskazać, które z tych 

największych mogłyby przyjść na komisję.  

 

Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 

Powiedział, że w Gdańsku jest Gdańska Rada Organizacji Pozarządowych, może 

zrobić spotkanie z tą radą,  to jest pewnego rodzaju reprezentacja różnych 

organizacji.  

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Tylko żeby to przyszli z NGOSów, bo w Gdańskiej Radzie są też radni, urzędnicy.  

 

Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 

Dodał, że w tej radzie organizacji pozarządowych ich nie ma. To nie jest ta rada 

pożytku publicznego, gdzie połowę stanowią urzędnicy a połowę radni.  

 

Radna JOLANTA BANACH  
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Nawiązała ponownie do tego wniosku, żeby zwrócić się do pani prezydent                                      

o  zniwelowanie skutków  drastycznych podwyżek usług opiekuńczych, jako 

stanowisko komisji. Spytała, czy ma sformułować.  

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Odpowiedziała, że najlepiej by było.  

 

Radna JOLANTA BANACH  

Spytała czy radni akceptują to?  

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Odpowiedziała, że tak.  

 

Radna JOLANTA BANACH  

Odparła, że wyśle w takim razie po sesji.  

 

ŻANETA GERYK Przewodnicząca komisji  

Zamknęła posiedzenie komisji.    

 

Przewodnicząca 

Komisji Polityki Społecznej Zdrowia  

i Praw Człowieka 

/-/ Żaneta Geryk 

 

Protokołowała: 

Anna Ferlin 

Biuro Rady Miasta Gdańska  

 

 


